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Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 84)
17 listopada 2021 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
posła Wiesława Szczepańskiego (Lewica), przewodniczącego Komisji, 
rozpatrzyła: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o cudzoziemcach oraz niektórych innych ustaw (druki nr 
1681 i 1740).

W posiedzeniu  udział  wzięli:  Bartosz Grodecki  podsekretarz  stanu  w Ministerstwie  Spraw 
Wewnętrznych  i Administracji  wraz  ze współpracownikami,  Mikołaj Tarasiuk zastępca 
dyrektora  Departamentu  Rady  Rynku  Pracy  w Ministerstwie  Rodziny  i Polityki  Społecznej  wraz 
ze współpracownikami.

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy  Kancelarii  Sejmu: Magda Jedynak, Anna Pilarska – 
z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Tomasz Czech, Sławomir Osuch – legislatorzy 
z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Otwieram  posiedzenie  Komisji  Administracji  i Spraw  Wewnętrznych.  W porządku 
obrad mamy dzisiaj tylko jeden punkt dotyczący rozpatrzenia poprawek zgłoszonych 
podczas drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy o cudzoziemcach oraz 
niektórych innych ustaw (druki 1681 i 1740).
Czy do porządku obrad są pytania, uwagi? Nie widzę. W takim razie, jeśli państwo 

pozwolą, w waszym i swoim imieniu przywitam pana Bartosza Grodeckiego podsekretarza 
stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji. Panie ministrze, żeby było 
szybciej – wraz ze współpracownikami.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji Bartosz 
Grodecki:

Dziękuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Szanowni państwo, do projektu ustawy omawianego w czasie drugiego czytania wpłynęły, 
jak widzę, cztery poprawki. W związku z tym, czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi 
do poprawek? Czy państwo będziecie chcieli odnieść się do każdej z poprawek oddzielnie?

Legislator z Biura Legislacyjnego Tomasz Czech:
Właściwie tylko do pierwszej poprawki, bo wszystkie poprawki są merytoryczne. Chcieliśmy 
tylko wskazać, że jeżeli chodzi o pierwszą poprawkę, jak rozumiem, chodzi tu o zmianę pkt. 
10 w art. 1 nowelizacji, dlatego że ten art. 106 jest zmieniony właśnie w tym pkt. 10 w art. 1 
i w dodatkowym sprawozdaniu już zmienimy to tak jak powinno być.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Okej. Dobrze. Bardzo bym prosił, umówmy się w ten sposób – poprawkę przedstawia 
poseł wnioskodawca lub ktoś z posłów wnioskodawców, potem stanowisko rządu, za lub 
przeciw i głosujemy.
Poprawka pierwsza została zgłoszona do art. 1 pkt 11 przez Klub Parlamentarny 

Koalicji Obywatelskiej. Kto chciałby z pań lub panów posłów z KO? Pan przewodniczący 
Szymański, bardzo proszę.
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Poseł Tomasz Szymański (KO):
Tak,  dziękuję.  Wysoka  Komisjo,  w trakcie  dyskusji  podczas  pierwszego  czytania 
zasugerowaliśmy, żeby móc wydłużyć czas, jaki jest niezbędny wojewodzie – do 30 dni 
od otrzymania wniosku w ramach wezwania do uzupełnienia dokumentu. Pamiętam, 
pytaliśmy  o ten  minimalny  czas  –  okres,  który  powinien  być  dotrzymany,  dlatego 
też  nasza  propozycja wskazania  tego  30-dniowego  terminu  od otrzymania wniosku 
do wzywania do uzupełnienia dokumentów. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dziękuję bardzo. Strona rządowa.

Podsekretarz stanu w MSWiA Bartosz Grodecki:
Szanowni państwo, Wysoka Komisjo, podtrzymujemy nasze stanowisko, które zostało 
wyrażone  przez  pana  ministra  Szajnera.  Dokładanie  kolejnych  terminów  de  facto 
wydłuży ten proces w naszej ocenie, więc pozostawilibyśmy ten przepis w brzmieniu 
zaproponowanym przez nas i nie popieramy tej poprawki, dziękuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze. W takim razie głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki 
pierwszej? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Czy wszyscy państwo oddaliście głos? Myślę, że tak. Zamykam głosowanie. Proszę 

o podanie wyników głosowania.
Głosowało  22  posłów,  za poprawką  –  11,  przeciw  –  11,  nikt  się  nie  wstrzymał. 

Stwierdzam, że poprawka nie uzyskała większości.
Biuro Legislacyjne – tak?

Legislator Tomasz Czech:
Okej.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Przejdźmy do drugiej poprawki. Poprawka zgłoszona przez Klub Lewicy dotyczy zmiany 
w art. 3 w pkt. 5, w art. 88cb dotychczasową treść oznaczyć jako ust. 1 i dodać ust. 2 
w brzmieniu, które jest tutaj. Chodzi o to, żeby promować przedsiębiorców, którzy – jak 
dotąd – właściwie regulują podatki.
Strona rządowa.

Podsekretarz stanu w MSWiA Bartosz Grodecki:
Szanowni  państwo,  Wysoka  Komisjo,  jest  to poprawka  we właściwości  ministra 
gospodarki, więc tu pozwolę sobie oddać głos właściwemu resortowi, bardzo dziękuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze.

Zastępca dyrektora Departamentu Rynku Pracy w Ministerstwie Rodziny i Polityki 
Społecznej Mikołaj Tarasiuk:

Mikołaj Tarasiuk – zastępca dyrektora w Departamencie Rynku Pracy w Ministerstwie 
Rodziny i Polityki Społecznej. Jesteśmy przeciwni tej poprawce, ponieważ dotychczasowe 
upoważnienie w art. 88cb jest na tyle szerokie, że i tak konsumuje te przesłanki, które 
są dodawane, a one i tak są fakultatywne. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dziękuję.  W takim  razie  przystępujemy  do głosowania.  Kto  z pań  i panów  posłów 
jest za przyjęciem poprawki drugiej? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Zamykam 
głosownie. Proszę o podanie wyników głosowania.
Za poprawką głosowało 12 osób, przeciw – 13, nikt się nie wstrzymał. Stwierdzam, 

że poprawka nie uzyskała większości.
Przystępujemy do poprawki trzeciej, Klub Parlamentarny Koalicji Obywatelskiej – 

pan poseł Szymański czy ktoś inny?

Poseł Tomasz Szymański (KO):
Tak, poproszę, panie przewodniczący. 
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Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Tak, proszę bardzo.

Poseł Tomasz Szymański (KO):
W poprawce  tej  chodzi  o to,  żeby  była możliwość  powiadomienia  przez  pracodawcę 
o podjęciu pracy przez cudzoziemca nie w dniu rozpoczęcia pracy, tylko na siedem dni 
przed. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Strona rządowa?

Podsekretarz stanu w MSWiA Bartosz Grodecki:
Szanowni państwo, Wysoka Komisjo, ministerstwo pracy bez pracy w nazwie pozytywnie 
rekomenduje tę poprawkę.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Okej. Jeżeli nie usłyszę głosów sprzeciwu, uznam, że poprawka została przyjęta. Głosów 
sprzeciwu nie widzę.
Przystępujemy do poprawki czwartej. Panie pośle, czekam na rekomendację.

Poseł Tomasz Szymański (KO):
Przepraszam. Szanowni państwo, poprawka ta została przejęta od rzecznika małych 
i średnich przedsiębiorców. Chodzi o możliwość wznowienia postępowania z przyczyn 
życiowych.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Strona rządowa.

Podsekretarz stanu w MSWiA Bartosz Grodecki:
Podtrzymujemy swoje stanowisko z poprzedniej Komisji, czyli opiniujemy negatywnie, 
dziękuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dziękuję  bardzo.  Przystępujemy  do głosowania.  Kto  z pań  i panów  posłów  jest 
za przyjęciem poprawki czwartej? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy wszyscy 
państwo oddaliście głos? Widzę, że tak. Zamykam głosowanie. Proszę o podanie wyników 
głosowania. 
Głosowało 25 posłów, za poprawką – 12, przeciw – 13, nikt się nie wstrzymał. 
W ten sposób rozpatrzyliśmy poprawki. Jak dobrze pamiętam, pan poseł Zdzisław 

Sipiera był posłem sprawozdawcą  i myślę, że możemy dalej powierzyć tę misję panu 
posłowi. Jest zgoda? Jest zgoda. Dziękuję.
Na tym wyczerpaliśmy porządek obrad. Zamykam posiedzenie Komisji. Przypominam, 

że o godz. 12.00 będziemy mieli komisję do poprawek do ustawy o ochronie granic.


